



**21^a CONFERENCIA INTERNACIONAL
SOBRE PALMA DE ACEITE**
21st International Oil Palm Conference

Conducta empresarial responsable y derechos humanos en el sector de la palma de aceite
Pravin Rajandran – Head of the Grievance Unit, RSPO

Abstract	Resumen
<p>The palm oil industry is essential to achieving the Sustainable Development Goals, by fostering economic growth and social progress, it contributes to shared prosperity and poverty reduction. For this reason, companies in this industry must strive to build strong relationships with all their stakeholders in order to achieve an economic model that balances business operations with responsible business conduct.</p> <p>The above is intended to ensure respect for human rights in all their dimensions, while contributing to the sustainable development of the places where they operate, thus enhancing company productivity and mitigating adverse impacts on business activities.</p> <p>A corporate commitment to human rights brings considerable benefits, as this strengthens their reputation, improves their public image, reduces legal and operational risks, and also contributes to the well-being and empowerment of the communities involved. Likewise, it should be emphasised that companies are made up of human capital, so respect for human rights within the organisation is crucial, as this fosters an environment characterised by justice, equity, and productivity, ultimately enhancing confidence in the palm oil industry. Palm oil companies have a great opportunity to contribute to the development and respect for human rights, not only by complying with the law but also by strengthening ties with stakeholders through dialogue and the generation of shared value, positively impacting society through actions that contribute to sustainable development and prosperity.</p>	<p>La industria del aceite de palma es esencial para alcanzar los Objetivos de Desarrollo Sostenible, ya que, al fomentar el crecimiento económico y el progreso social, contribuye a la prosperidad compartida y a la reducción de la pobreza. Por este motivo, las empresas de este sector deben esforzarse por establecer relaciones sólidas con todas las partes interesadas, con el fin de lograr un modelo económico que equilibre las operaciones comerciales con una conducta empresarial responsable. Lo anterior tiene por objeto garantizar el respeto de los derechos humanos en todas sus dimensiones, al tiempo que se contribuye al desarrollo sostenible de los lugares donde operan, mejorando así la productividad de las empresas y mitigando los impactos adversos en las actividades comerciales.</p> <p>El compromiso corporativo con los derechos humanos aporta considerables beneficios, ya que refuerza la reputación de las empresas, mejora su imagen pública, reduce los riesgos legales y operativos, y contribuye al bienestar y el empoderamiento de las comunidades implicadas. Asimismo, cabe destacar que las empresas están formadas por capital humano, por lo que el respeto de los derechos humanos dentro de la organización es fundamental, ya que fomenta un entorno caracterizado por la justicia, la equidad y la productividad, lo que en última instancia refuerza la confianza en la industria del aceite de palma. Las empresas de aceite de palma tienen una gran oportunidad de contribuir al desarrollo y al respeto de los derechos humanos, no solo cumpliendo con la ley, sino también fortaleciendo los vínculos con las partes interesadas a través del diálogo y la generación de valor compartido, lo que repercute positivamente en la sociedad mediante acciones que contribuyen al desarrollo sostenible y prosperidad.</p>